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Emlékeztető 
Az Egyesületi Elnökség 2010. szeptember 14. 14 órakor Siófokon a Hotel Azúrban megtartott 
nyilvános üléséről. 

Jelen voltak: Dervarics Attila, Kovács András, Schachinger Tamás, Kovácsné Jáni Katalin, 
Balázs Péter, Orlay Imre, Kovács László, Pálfi Zoltán, Görgey Péter, Hollósy Gábor, Bognár 
Alajos, Horváth József, Rejtő János, Hiezl József, Rubint Dezső, Szén István, Dr. Vajda 
István, Nagy János, Dési Albert Elnökségi tagok, továbbá Tóth Péterné, Dr. Dán András, 
Almási Sándor, Günthner Attila állandó meghívott. 

Kimentette magát: Kovács János Géza,  

Első napirendi pontként Kovács András az előző EE üléseken elhatározottak helyzetének 
áttekintésével kapcsolatban adott rövid tájékoztatót, amelyben elmondta, hogy a vonatkozó 
pontokat a későbbi napirendek keretein belül részletesen fogjuk tárgyalni. 
 
Második napirendi pontként Dervarics Attila az Egyesület új 3 éves stratégiájával 
kapcsolatos ismertetőjében kiemelte, hogy az OET-en azt véglegesíteni kell, ezért az 
Elnökség javaslatát az októberi Egyesületi Elnökségi ülésen kell jóváhagyni. A továbbiakban 
Rubint Dezső tartott rövid összefoglalót a nyár folyamán a Régiók körében végzett 
felmérésével kapcsolatban. Megállapította, hogy a régiók helyzetét csak a MEE területi és 
üzemi szervezeteivel együttesen érdemes értékelni. Alapvető változást jelent, hogy a nagyobb 
pártoló tagvállalatok területileg koncentrálódtak, megszűntek kirendeltségek, így földrajzi 
szempontból a tagokat alkotó szakemberek is átrendeződtek. A Régióknak feladatokat kell 
átvenni a MEE központból és a területektől is. El kell látniuk egyfajta képviseletet, hidat kell 
képezniük a szervezetek, a központ, illetve a támogató vállalatok között. Ki kell közvetíteniük 
központi programokat, előadásokat a szervezetek felé. Oktatás területén megállapította, hogy 
környezetétől függően nem minden területi szervezet alkalmas megfelelő színvonalú oktatás 
szervezésére, bonyolítására. Ennek a koordinációját elláthatja a Régió. Az önálló 
gazdálkodást illetően megjegyezte, hogy központi forrásból részesülhetnek a Régiók, „közös 
kasszát” működtethetnek, betétállományt kezelhetnek. Annak érdekében, hogy mindezek 
megfelelően működjenek elkerülhetetlen a régiós SZMSZ-ek elkészítése, továbbá választott 
vezetőség szükséges a feladatok ellátására. Szén István hozzászólásában felhívta a figyelmet 
arra, hogy a fiatalok képviseletét biztosítani kell a Régiókban. Schachinger Tamás felajánlotta 
a Gazdasági Bizottság segítségét gazdálkodási kérdésekben. Kovács László hozzátette, hogy 
véleménye szerint a szakmai szervezetekkel való együttműködésre is ki kell térni. Orlay Imre 
megjegyezte, hogy az oktatást komolyan kell venni. Elkészült egy 3 éves üzleti terv, amit az 
új Oktatási Bizottság fog tárgyalni és annak vonatkozó részeit kellene a Régiós tervbe 
beépíteni. Dervarics Attila elmondta, hogy sok szervezet a megszűnés gondolatával 
foglalkozik. Nagyon fontos, hogy ha egy szervezet megszűnik, ne veszítsünk tagot. Szervezeti 
szempontból ebben nagy szerepe van a Régióknak. A Továbbiakban Dervarics Attila 
tájékoztatta az elnökséget a „MEE szerepvállalása az energetikában” tárgyú 
kezdeményezésről és az elmúlt időszakban megtett lépésekről. Kiemelte, hogy mindkét 
illetékes minisztériummal felvettük a személyes kapcsolatot és több munkacsoportba is 
meghívást kaptunk. Véleménye szerint a kormány hosszabb távú céljaihoz illeszkedve lehet 
alapja egy hosszabb távú energia stratégia kidolgozásának. Ezen a stratégián személyes 
részvételével dolgozik egy munkacsoport.  
 
Harmadik napirendi pontként Kovács András röviden ismertette a soron következő OET 
programjára tett írásban is megküldött javaslatát, amely ezúttal Budapesten lesz megtartva. 
Günthner Attila hozzátette, hogy a szervező ELMŰ szervezet szándékában áll egy rövid 
üzemlátogatást is beiktatni a programba, melynek menetét tisztázni kell. Az elnökség 
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felhatalmazást adott arra, hogy egy szűkebb körben (Elnök, Főtitkár, Elmű szervezet elnöke, 
Irodavezető, Rendezvényszervező) szülessen végleges döntés a programot illetően. 
 
Negyedik napirendi pontként Kovács András az elnökségi bizottságok tagjainak 
kijelölésével és jóváhagyásával kapcsolatos helyzetet ismertette. Felsorolta, hogy mely 
szervezetek nem tettek egyáltalán javaslatot. A bizottsági tagságra tett javaslatok 
ügymenetének tisztázása érdekében felolvasta az előző Egyesületi Elnökség emlékeztetőjének 
vonatkozó részét és megjegyezte, hogy jó lenne, ha minden bizottságba minden szervezet 
tenne javaslatot. A következő Egyesületi Elnökségi ülésre tegyenek a bizottságok elnökei 
konkrét, lehetőleg írásos javaslatot. Kérte, hogy minden javaslatról kapjon Günthner Attila 
írásos információt. Balázs Péter jelezte, hogy a hozzá érkezett javaslatok alapján a Szervezési 
Bizottság tagnévsora elkészült, majd felolvasta javaslatát: Dr Benkó Balázs (BUDAKO), 
Varga Berta Tamás (ÉDUKO), Sebestény Gyula (DÉDUKO), Rajnoha László (VFSZ), 
Szilágyi András (EISZ), Pécsi Tivadar (VTT). Kovácsné Jáni Katalin tájékoztatta az 
elnökséget, hogy a Kommunikációs és Marketing Bizottság javasolt tagnévsora is összeállt. 
Kovács András a továbbiakban ismertette írásban is megküldött javaslatát a nem választott 
tagságú, de a MEE Elnökség hatáskörében működő szakmai bizottságok személyi 
összetételének kiválasztására. Az Elektrotechnika Szerkesztő Bizottság jelenlegi elnöke 
Dr.Szentirmai László. Új elnöknek javasolja Dr. Bencze Jánost. A MEE FAM Bizottság 
elnökének Kiss Józsefet, titkárának Németh Bálintot javasolja. A Szakmai Minősítő 
Bizottság megszüntetését javasolja a megváltozott jogi-szabályozási környezett miatt. A 
Vándorgyűlés és Kiállítás Szervező Bizottság vezetője automatikusan a MEE főtitkára, 
tagságnak összetételét, pedig decemberben érdemes felülvizsgálni, aktualizálni. A 
Technikatörténeti Bizottság jelenlegi elnöke Dr. Jeszenszky Sándor, új jelöléssel 
kapcsolatban javaslatot vár. A Szabványosítási Bizottság jelenlegi elnöke Somorjai Lajos, új 
jelöléssel kapcsolatban javaslatot vár. A Szupravezetők Alkalmazása Bizottság további 
fenntartását megfontolni javasolta, mivel - tudomása szerint - az elmúlt 3 évben nem fejtett ki 
aktivitást, legalábbis nem publikálta tevékenységét. Dr Vajda István, a bizottság jelenlegi 
elnöke elmondta, hogy annak idején a tagság összeállt és egy kellő inspirációval szívesen 
folytatják a munkát. Jövőre 100 éves lesz a szupravezetők alkalmazása, amely jó alkalom a 
bizottság felélesztésére. Dervarics Attila javasolta, hogy az SZMSZ-ben rendelkeznünk 
kellene arról, hogy meddig és milyen feltételekkel tartunk életben egy bizottságot. Minden 
évben adjon le a bizottság munkatervet, vagy határozott időre hozzuk létre.  
Az Egyesületi Elnökség 18/2010 számú határozatával két tartózkodás mellett elfogadta a 
Szabványosítási Bizottság elnökének Somorjai Lajost. 
Az Egyesületi Elnökség 19/2010 számú határozatával egyhangúan elfogadta a 
Technikatörténeti Bizottság elnökének Dr.Jeszenszky Sándort. 
Az Egyesületi Elnökség 20/2010 számú határozatával egyhangúan elfogadta az 
Elektrotechnika Szerkesztő Bizottság elnökének Dr. Bencze Jánost. 
Az Egyesületi Elnökség 21/2010 számú határozatával két tartózkodás mellett elfogadta a 
MEE FAM Bizottság elnökének Kiss Józsefet, titkárának Németh Bálintot. 
Az Egyesületi Elnökség 22/2010 számú határozatával egyhangúan elfogadta az 
Szupravezetők Alkalmazása Bizottság elnökének Dr. Vajda Istvánt. 
Az Egyesületi Elnökség 23/2010 számú határozatával egyhangúan elfogadta a Szakmai 
Minősítő Bizottság megszüntetését. 
 
Ötödik napirendi pontként Kovács András tájékoztatást adott a FAM Bizottság(ok) 
helyzetéről. Szeptember 1-én a FAM konferencián átvették a minisztériumi FAM bizottságba 
delegáltak a Nemzetgazdasági Minisztérium által kiállított megbízólevelüket. Az OMMF-nek 
eddigi delegáltja Pflum Károly nyugdíjazása miatt új személyt kell delegálnia. A MEE FAM 
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Bizottság egyelőre szárnyait bontogatja. Jó lenne támogatókat, forrást szerezni, hogy a MEE 
FAM Bizottsága a minisztériumi támogatástól függetlenül dolgozni, alkotni tudjon.  
 
Hatodik napirendi pontként Günthner Attila ismertette a MEE 2011. évi programjának és 
az Elnökség munkatervének írásban is megküldött előkészítését. Tájékoztatta az elnökséget, 
hogy a végleges programot és munkatervet igaz a decemberi Egyesületi Elnökség hagyja jóvá 
az OET-n jó lenne már a végleges tervet bemutatni, ezért kérte, hogy a program javaslatokat 
legkésőbb az OET-et megelőző hétig küldjék meg részére. Kovács András kiegészítésként 
elmondta, hogy figyeljünk a nemzetközi konferenciákkal és a vállalati nagyrendezvényekkel 
való ütközések elkerülésére. 
 
Hetedik napirendi pontként Günthner Attila az egyesület 2010. első félévi gazdasági 
helyzetéről készített írásos előterjesztését röviden kiegészítette. Megállapította, hogy a féléves 
tény adatok alapján az év végi terv elérhetőnek látszik. Továbbiakban javasolta a cél szerinti 
tevékenységeknél egy „pályázatok” sor létrehozását, annak érdekében, hogy az előre nem 
tervezhető, nem működési költségek fedezetéül szolgáló pályázati bevételek és kiadások ne 
torzítsák a tervszámokhoz viszonyított tény adatokat. Dervarics Attila, Schachinger Tamás, 
Nagy János hozzászólásai után az Elnökség egyetértett abban, hogy a felvetés indokolt, de a 
pontos kivitelezési formáról egy szűkebb körben (Schachinger Tamás, Bodri Irén (könyvelő), 
Günthner Attila) kell döntést hozni, még a következő 3 éves tervezési folyamat megkezdése 
előtt.  
 
Nyolcadik napirendi pontként Günthner Attila ismertette a tagdíjfizetések aktuális 
helyzetét. Jó hírként szolgál, hogy a múlt év ugyanezen időszak állapotához képest 
lényegesen jobban állunk sőt, megközelítjük a 2009 év végi eredményt, a regisztrált befizetők 
számát és az összes tagdíjbevételt alapul véve. Kovács András a TAR-ban végzett szűrés 
alapján javaslatot tett, hogy akinek két éves tagdíjfizetés elmaradása van, a regisztráló 
szervezetnek fel kell szólítani, hogy 30 napon belül tegyen eleget tagdíjfizetési 
kötelezettségének. Amennyiben a felszólításnak a tag nem tesz eleget, ki kell zárni.  
Az Egyesületi Elnökség 24/2010 számú határozatával egyhangúan elfogadta a javaslatot.  
 
Kilencedik napirendi pontként Szén István ismertette a FISZT új SZMSZ javaslatát. Az 
írásban körbeadott SZMSZ tervezetből kiemelte, hogy javasolják a FISZT (Fiatal 
Szakemberek Társasága) nevének megváltoztatását Mechwart András Ifjúsági Tagozat 
(MAIT) névre. A név választását azzal indokolta, hogy Mechwart András maga köré gyűjtötte 
az ifjú tehetséges mérnököket és a MAIT-nak hasonló a fő célja. Kiemelte a szervezet 
felépítését (elnök + 2 alelnök + referensi munkakörök). Nagy János kiegészítést kért, hogy a 
területi, üzemi szervezeteken túl a társaságokkal, szakosztályokkal, régiókkal való 
együttműködésre is térjen ki az SZMSZ. Dési Albert javasolta, hogy helyi szinten szakirányú 
felsőoktatási intézményi kapcsolattartókra van szükség. Szén István válaszában elmondta, 
hogy az egyik referensi kör munkájában benne van ez a feladat. Kovács András javasolta 
ennek a feladatnak a referensi körből, alelnöki szintre való emelését és kérte, hogy az 
Egyesületi Elnökség ezen javaslatát tárgyalja meg a MAIT. Továbbá kifogásolta az SZMSZ 
„döntés más társasághoz való csatlakozásról” szóló részét, mivel ez a MEE esetében 
Közgyűlési hatáskörbe tartozik. A hibát javítani kell. Dervarics Attila megjegyezte, hogy a 
„fiatalítás” kifejezés helyett célszerű lenne mást találni. Javasolja ennek a szónak az 
átfogalmazását.  
Az Egyesületi Elnökség 25/2010 számú határozatával a javasolt módosítások mellett 
egyhangúan elfogadta a MAIT SZMSZ-ét.  
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Tízedik napirendi pontként Dervarics Attila adott tájékoztatót a 110. éves jubileumi 
rendezvény előkészületeiről. Ismertette a programot és az előadók személyét, akik között 
szerepelnek a jelenlegi kormányzat illetékes képviselői is. Kérte Günthner Attilát, hogy a 
meghívottak listáját küldje el az Egyesületi Elnökség tagjainak azzal a céllal, hogy 
ismerőseiket, munkatársaikat, akik a táblázatban szerepelnek személyesen is invitálják. 
Görgey Péter a sajtó nyilvánosság fontosságára hívta fel a figyelmet, valamint arra, hogy meg 
kellene határozni, mit üzen a 110 éves MEE a társadalomnak. Kovácsné Jáni Katalin 
megjegyezte, hogy mindent meg fog tenni annak érdekében, hogy az eseményről minél 
többen tudósítsanak. Kovács András hozzátette, hogy kell készíteni egy sajtó közleményt, 
amellyel együtt kell kiküldeni a meghívót, így azok is írhatnak rólunk, akiknek nem áll 
módjában eljönni. A rendezvényen kell biztosítani lehetőséget a sajtó kérdéseire.  
 
Tizenegyedik napirendi pontként Kovács András A MEE Smart Metering állásfoglalásának 
írásban is kiküldött verziójának véglegesítését terjesztette elő. Ismertette az előzményeket a 
MEH pályázat eseményeit, a tanulmány vitáját. Az EISZ felkarolta a témát és egy 
állásfoglalást fogalmazott meg, amelyet megelőzően vitára bocsájtott. A beérkezett 
vélemények jelentős részét tartalmazza az írásos előterjesztés. Görgey Péter kiegészítésként 
hozzátette, hogy a munka oroszlán részét Orlay Imre és Haddad Richárd végezték. Az 
anyagnak van „gázos” vonatkozása is, mivel volt szó közös állásfoglalás kialakításáról, illetve 
a MUBI-ban való közreműködésükről is. Hiezl József javasolta, hogy a „B tarifa” helyett a 
„vezérelt fogyasztás” kifejezést használjuk, továbbá javasolta a direktívára való hivatkozás 
mellőzését. Kovács András, Nagy János, Dr. Dán András, hozzászólása után az Egyesületi 
Elnökség javasolta az előterjesztés utolsó bekezdésének elhagyását.  
Az Egyesületi Elnökség 26/2010 számú határozatával a MEE Smart Metering 
állásfoglalását a fenti módosításokkal egyhangúan elfogadta.  
 
Egyebek: 

• Günthner Attila tájékoztatta az Elnökséget az NCA által civil szervezetek 
bemutatkozására szolgáló nyomtatott vagy audiovizuális kiadvány létrehozásának 
támogatására benyújtott pályázatunk sikeréről. A MEE a szakterületeinket képviselő 
szervezeteink népszerűsítésére szolgáló nyomtatott kiadvány megvalósítására kért és 
kapott támogatást.  

• Günthner Attila a közelgő Magyar Tudomány Ünnepe rendezvénysorozatról számolt 
be, amelynek idei vezértémája „Határok nélküli tudomány”. A kiemelt rendezvények 
az idei évben az Akadémia Székházában kerülnek megrendezésre, november 3. és 8. 
között, tematikus napok keretében. Ezzel párhuzamosan és ezt követően november 30-
ig kerülnek sorra a kormányzati és civil szervezeti rendezvények is, amelyre a MEE is 
tehet javaslatot. Kovács András, Bláthy Ottó Titusz születésének 150. évfordulójával 
kapcsolatos rendezvény szervezését javasolta. 

• Günthner Attila a Novofer Alapítvány által kiírt, kiemelkedő tudományos és 
innovációs tevékenységekkel kapcsolatos Gábor Dénes Díjra való jelölhetőségről 
adott tájékoztatót. Az Elnökség egyetértett abban, hogy jelöljünk olyan személyt, aki 
munkájával az elmúlt évben jelentősen hozzájárult a MEE K+F tevékenységeinek 
sikeréhez. A potenciális javaslato(ka)t Günthner Attila e-mail formájában küldi meg 
az Elnökségnek szavazásra. 

• Nagy János felhívta az Elnökség figyelmét, hogy a VTT idén is részt vesz a 
szeptember 24-én megrendezésre kerülő Kutatók Éjszakája rendezvényen és várják az 
érdeklődőket. 

 
Budapest, 2010. szeptember 14. 
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Összeállította:       Jóváhagyta: 

 

 

Günthner Attila      Kovács András 

irodavezető       főtitkár 

 
Kiegészítés 
 
Időközben lezajlott az e-mail formájában történt szavazás a Novofer Alapítvány által kiírt, 
kiemelkedő tudományos és innovációs tevékenységekkel kapcsolatos Gábor Dénes Díjra való 
jelölésről. Az Egyesületi Elnökség 27/2010 számú határozatával 12 igen és 1 tartózkodás 
mellett a 2010 évi Gábor Dénes Díjra Herbert Ferenc jelölését elfogadta.  
 
Budapest, 2010. október 6. 
 
Günthner Attila 
irodavezető 
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